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Zápis č. 20 
 

z řádného jednání Akademického senátu  
Ekonomické fakulty VŠB-TUO  

konaného dne 25. 3. 2008 
 

Počet přítomných senátorů: 14 

Omluveni: 1 

Neomluveni : 0 

Hosté: doc. Ing. Josef Fiala, CSc.,  doc. Ing. Jana Hančlová, CSc.  

 

Program: 
 

1. Ustavení volebních komisí pro volbu AS EkF VŠB-TUO  

2. Záležitosti týkající se studentské komory 

3. Různé 

 

Ad1/  Ustavení volebních komisí pro volbu AS EkF VŠB-TUO  

Předseda AS EkF Ing. Boris Navrátil, CSc. přivítal hosty z vedení fakulty a seznámil 
s programem jednání. Zápis z jednání ověří  doc. PhDr. Olga Březinová, CSc. a Lucie 
Vilamová. 

Ing. Boris Navrátil, CSc. ve svém vystoupení konstatoval, že oslovil dopisem vedoucí 
všech kateder s tím, aby písemně nominovali jednoho člena katedry, který by katedru 
reprezentoval ve volební komisi pro volbu do akademické komory AS EkF. Od všech 
oslovených 15 kateder obdržel v požadovaném termínu 15 návrhů členů volební komise 
pro volbu do akademické komory, které v písemné podobě předložil AS EkF, a doporučil, 
aby AS EkF akceptoval toto navržené 15 členné složení.  

Uvedl, že má v úmyslu jednání  této komise svolat na 1.4. 2008. Na tomto jednání by měl 
být  z řad členů komise zvolen předseda, místopředseda a zapisovatel. Komise by měla 
začít pracovat v duchu zákona o vysokých školách a vnitřních předpisů fakulty. 
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Diskuse: 
Doc. PhDr. Olga Březinová, CSc.  vznesla dotaz, zda se senát dohodl na tomto způsobu 
stanovení volební komise. Uvedla, že jí připadá 15 členů volební komise, kdy se volí 10 
členů akademické komory senátu, velmi mnoho. Uvedla, že v minulém období byl použit 
jiných mechanismus ustavení volební komise. Ing. Boris Navrátil, CSc. v reakci uvedl, že 
o svém postupu informoval AS na minulém zasedání a rovněž konstatoval, že vychází ze 
zkušeností z minulých voleb, kdy byl využit obdobný způsob s tím, že kateder bylo tehdy 
na fakultě méně ( v roce 2005 byla volební komise pro akademickou komoru AS EkF 12 
členná). Uvedl rovněž, že tento způsob zabrání případným spekulacím, zda ta či ona 
katedra má či nemá svého zástupce ve volební komisi. Současně vyzval členy senátu 
k diskusi a předložení pozměňovacích návrhů. 

Ing. Radim Lauko v diskusi upozornil na možné problémy s usnášeníschopností komise a 
na nutnost zajistit volby do studentské komory AS EkF i na detašovaných pracovištích.   

Doc. Ing. Martin Macháček, Ph.D. uvedl, že se mu taky jeví, že takto početná volební 
komise může být méně operativní, ale na druhou stranu se mu jeví způsob generování 
členů volební komise demokratický. Pokud by se AS EkF domluvil na nižším počtu členů 
této komise, musel by rovněž rozhodnout, kdo v té komisi bude pracovat a kdo ne. 

K předloženému návrhu nebyl předložen žádný protinávrh. O předloženém návrhu bylo 
hlasováno. 

 
Návrh usnesení  
      
 AS ustavuje volební komisi pro volby do akademické komory AS EkF VŠB-TUO na 
období 2008-2011 ve složení: 
 

Ing. Ivana Jánošíková, Ph.D.                           katedra 114 
      Ing. Andrea Čopíková                                     katedra 115 
      Ing. Miluše Hluchníková, CSc.                       katedra 116 
      doc.Ing. Dagmar Bařinová, Ph.D.                   katedra 117 
      RNDr. Ivan Šotkovský, Ph.D.                         katedra 118 
      Bc. Mgr. Adam Ptašnik, Ph.D.                        katedra 119 
      Ing. Radomír Kaňa, Ph.D.                               katedra 120 
      Ing. Jana Gibarti, Ph.D.                                   katedra 121 

RNDr. Pavel Hradecký, Ph.D.                        katedra  151  
Ing. Pavlína Křibíková                                    katedra 152  

      Ing. David Slavata, Ph.D.                                katedra 153 
Ing. Dagmar Richtarová                                  katedra 154                               
Ing. Martin Kuhn                                             katedra 155        
JUDr. Ing. Igor Kotlán, Ph.D.                         katedra 156 

      doc. Ing. Ludmila Kalužová, CSc.                  katedra 157 
 
 
 Výsledek hlasování:         počet přítomných:           14  

                                             pro návrh :                      13  
                                             proti návrhu:                    0  
                                             zdržel se:                           1   
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Předsedkyně studentské komory AS EkF Lucie Vilamová předložila návrh členů volební 
komise pro studentskou komoru. Ve svém vystoupení uvedla, že studentská komora 
navrhuje 5 člennou komisi a tento počet považuje, vzhledem k nutnosti zajistit volby ve 
Valašském Meziříčí a Uherském Hradišti, za optimální. Rovněž uvedla, že 4 navržení 
členové ze studijního oboru Marketing a obchod se vzájemně znají a jsou schopni  
spolupracovat. Další navržená - Bc. Markéta Kovářová je zkušenou členkou senátu a má 
také zkušenosti z Volební komise kandidáta na děkana.  
 
Diskuse: 
 
Doc. Ing. Vojtěch Spáčil, CSc. konstatoval, že ho těší, že navržené studentky a student 
jsou z jím garantovaného oboru. Upozornil na to, že navržení studenti jsou ve 3. ročníku a 
připravují se na bakalářské státnice, dopisují bakalářské práce a že by bylo vhodné do 
volební komise nominovat i studenty jiných oborů. Lucie Vilamová v reakci konstatovala, 
že s navrženými hovořila a upozornila je i na tyto okolnosti. Rovněž uvedla, že navržení 
kandidáti se osvědčili při organizování konference „Kariéra2008+“  a o práci ve volební 
komisi mají zájem. Uvedla, že není až  tak důležité, z jakých oborů pocházejí, ale aby 
pracovali. 
 
Ing. Radim Lauko uvedl, že minulá studentská komora nominovala členy volební komise 
tak, že každý její člen navrhl jednoho, případně více lidí. Konstatoval, že v tomto případě  
předsedkyně studentské komory takto nepostupovala, a že mu to přijde poněkud 
nešikovné.  Předseda AS EkF Ing. Boris Navrátil, CSc. vyzval k případnému podání 
dalších návrhů. Lucie Vilamová konstatovala, že 4 členové studentské komory 
s předloženým návrhem souhlasili. Doc. Dr. Ing. Dana Dluhošová se v této souvislosti 
dotázala, jaký byl klíč výběru studentů do volební komise, jestli studenti z jiných oborů o 
tom věděli a jak byli studenti osloveni. Vyslovila názor, že by se jistě našli i další studenti i 
z jiných oborů, kteří by byli ochotni pracovat v této komisi.  Lucie Vilamová v reakci 
uvedla, že oslovila více studentů, např.  z okruhu svých kolegů a známých a konstatovala,  
že zájem studentů 3.  nebo 5. ročníku příliš velký nebyl z důvodu přípravy na státnice.  
 
O předloženém návrhu bylo hlasováno. 
 
Návrh usnesení  
      
 AS ustavuje volební komisi pro volby do studentské komory AS EkF VŠB-TUO na 
období 2008-2011 ve složení: 
  
Kovářová Markéta                           5. ročník, Účetnictví a daně 
Matějková Jitka                               3. ročník,  Marketing a obchod 
Matějková Lenka                             3. ročník,  Marketing a obchod 
Menyhartová Renata                        3. ročník, Marketing a obchod  
Vnenk Josef                                      3. ročník,  Marketing a obchod  
 
Výsledek hlasování:         počet přítomných:            14  

                                             pro návrh :                       8 
                                             proti návrhu:                    0  
                                             zdržel se:                           6   
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Ing. Boris Navrátil, CSc. požádal studentskou komoru, aby podnikla kroky ke svolání 
volební komise pro volbu do studentské komory AS EkF. Na jejím zasedání by měl být 
zvolen předseda, místopředseda a zapisovatel. Informoval, že toto učiní dne 1.4. 2008 
v případě komise pro volbu do akademické komory AS EkF a o výsledcích jednání bude 
informovat  AS EkF na jednání 1.4.2008. Pozvánky členům volební komise pro 
akademickou komoru budou distribuovány 26.3.2008. 
 
Ing. Boris Navrátil, CSc. předložil členům AS EkF pracovní materiál „Opatření AS 
k volbě Akademického senátu Ekonomické fakulty VŠB-TUO a k volbě do Akademického 
senátu VŠB-TU Ostrava na období let 2008-2011“, který bude projednáván na jednání AS 
1.4.2008 a požádal jeho členy o případné připomínky, doplnění či úpravy.  
 
Lucie Vilamová upozornila na to, že by měl být stanoven samostatný termín voleb pro 
volby do studentské komory pro studenty ve Valašském Meziříčí a v Uherském Hradišti 
z důvodu organizačního zajištění voleb ze strany volební komise pro studentskou komoru 
AS EkF. Ing. Boris Navrátil, CSc. vyzval studentskou komoru, aby přišla s návrhem.  
 
Ad2/ Záležitosti týkající se studentské komory 
 
Ing. Radim Lauko informoval o výjezdním zasedání studentské komory VŠB-TUO. 
Zasedání se zúčastní 14-17 studentů z fakult. Z hlediska obsahu se bude jednat o spíše 
bilanční zasedání. Zasedání se zúčastní prorektor prof. Ing. Jaromír Gottvald, CSc. 
Jednání bude zaměřeno na problematiku ubytování a stravování, zajištění doplňkových 
služeb pro studenty apod. Uvedl, že studenti budou rovněž seznámeni s výstupy a závěry 
konference Kariéra2008+.  
 
Ad3) Různé 
 
Ing. Boris Navrátil, CSc.: 
 
• Informoval o vystoupení rektora na jednání AS VŠB-TUO 18.3.2008 v souvislosti 

s průběhem volby děkana na EkF. Uvedl, že rektor ve svém vystoupení připomenul 
citace příslušných legislativních dokumentů, uvedl roli akademického senátu v tomto 
procesu, vyjasnil jeho pravomoci a uvedl, jak může jednat vedení univerzity při volbě 
děkana fakulty. Rektor rovněž seznámil senát s průběhem voleb děkana na EkF a 
zdůraznil nutnost, aby zaměstnanci univerzity, zejména členové akademické obce, 
dbali o dobré jméno univerzity. V rámci jednání AS VŠB-TUO proběhla diskuse na 
toto téma, kde vystoupil doc. Ing. Martin Macháček, Ph.D. jako předseda volební 
komise.   

 
• Dále uvedl, že ve svém vystoupení v rámci této diskuse konstatoval, že průběh, který 

následoval po vyhlášení výsledků volby do značné  míry nepřispěl k dobrému jménu 
fakulty a konstatoval, že některé kroky, které byly realizovány (např. oslovování 
studentů ve výuce a formou mailů) považuje za nešťastné. Uvedl, že se domnívá, že 
prezentace některých názorů v médiích poškodila jméno univerzity. Konstatoval, že  
uvedené aktivity nebyly v souladu s výsledkem, který legitimní volba děkana 
představovala, a do značné míry  byly namířeny proti znění zákona, který jasně 
formuluje roli AS při volbě kandidáta na děkana.  
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• Poděkoval přítomnému děkanovi EkF VŠB-TUO doc. Ing. Josefu Fialovi, CSc. za to, 
že poté, co byly rozeslány maily studentům, oslovil pracovníky fakulty v tom, aby 
v další medializaci, která poškozuje fakultu, nepokračovali. 

 
• Informoval o schválení nově zvolených děkanů fakult doc. Dr. Ing. Dany Dluhošové 

(EkF) a prof. Ing. Radima Farany, CSc. (FS) do vědecké rady VŠB-TUO. Rovněž 
informoval, o tom, že doc. Dr. Ing. Dana Dluhošová bude inaugurována na 
slavnostní vědecké radě VŠB-TUO dne 4.4.2008.  

 
Ing. Radim Lauko jako doplnění této informace uvedl, že rektor problematice 
medializace fakulty věnoval 80% svého 20 minutového vystoupení a ve svém vystoupení 
byl konkrétní, přímý a důrazný. 
 
Doc. Ing. Martin Macháček, Ph.D. uvedl, že v rámci diskuse na jednání AS VŠB-TUO 
informoval o tom, že jako bývalý předseda volební komise nedostal žádné podněty  v  
procesu přípravy volby ani během vlastní volby. 
 
Doc. PhDr. Olga Březinová, CSc. v reakci na podanou informaci o jednání AS VŠB-
TUO ze strany předsedy AS EkF uvedla: 
 
„Tak jako může předseda senátu říci svůj názor, tak se domnívám, že může svůj názor říci 
každý. Naše vystoupení všechna, která jsme podnikali, hovořila o morálce, což je zřejmě 
pod rozlišovací úroveň některých lidí, a myslím si, že takový pastýřský list, jaký poslal 
předseda senátu všem ostatním členům byl hodně totalitní. Já s ním nesouhlasím a budu 
vždycky říkat, že tohle je nemorální, a prostě nemůže mi v tom nikdo zabránit a špatné 
jméno fakulty se dělá tím, když se dělají problematické kroky, a ne tím, když se o tom 
hovoří. A byla bych ráda, aby to jednou provždy všichni vzali v úvahu. Děkuji.“ 
 
Ing. Boris Navrátil, CSc. uvedl, že vystoupení doc. PhDr. Olgy Březinové, CSc. 
považuje za velmi subjektivní a neztotožňuje se s ním. Domnívá se, že nelze zpochybňovat 
znění zákona. Jakékoli jiné jednání, by bylo napadnutelné z hlediska toho, že není 
v souladu se zákonem. 
 
Příští jednání AS EkF VŠB-TUO proběhne 1.4. 2008 ve 13:00 hodin.  
 
 
 
 
V Ostravě 26. března 2008                                                Ing. Boris Navrátil, CSc. 
                                                                                                     předseda AS 
 
     
Zápis ověřili:  doc. PhDr. Olga Březinová, CSc. 
                        Lucie Vilamová 
 
 
 
 
 
 
 


